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Magnus Widén ekonomichef 
Peder Englund chef CKS 
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§ 422  

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Kerstin Hermansson (C)                 
med Anna Svalander (L) som ersättare       
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§ 423  

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet 11:11-13:15.   
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§ 424 Dnr KS 2019-00855 1.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
Skolinspektionens beslut på ansökan från Thorengruppen  AB om 
godkännande som huvudman för en utökning av  en befintlig fristående  
gymnasieskola vid Yrkesgymnasiet  Borås Borås Kommun 
Dnr 2019-00251 

 

 

 

 

 

 

 

Skolinspektionens beslut på ansökan från Thorengruppen  AB om 
godkännande som huvudman för en nyetablering  av en fristående  
gymnasieskola vid Thoren Business School  Borås i Borås kommun. 
Dnr 2019-00244 

Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB  den 27 juni 2019 
Dnr 2019-00031 

Protokoll från styrelsemöte för Borås Stadshus AB den 23 september 2019 
Dnr 2019-00031 

Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 19 september 
2019 
Dnr 2019-00031 

Protokoll från styrelsemöte för Borås kommuns Parkerings AB den 16 
september 2019    
Dnr 2019-00031 

Protokoll från styrelsemöte för Fristadbostäder AB den 16 september 2019 
Dnr 2019-00031 
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Protokoll från styrelsemöte för Industribyggnader i Borås AB den 16 september 
2019    
Dnr 2019-00031 
 

Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 17 september 2019 
Dnr 2019-00031 
 

Nominerat Borås Stad till årets kommun 2019 Argument till varför Borås Stad 
vill tävla om att bli årets landsbygdskommun 2019 
Dnr 2019-00828 
 

Protokoll från styrelsemöte för AB Sandhultsbostäder den 30 september 2019 
Dnr 2019-00031 
 

Protokoll från styrelsemöte för Borås Elnät AB den 28 augusti 2019 
Dnr 2019-00031 
 

Planerings- och uppföljningssamtal med Borås Energi och Miljö den 2 oktober 
2019  
Dnr 2019-00034                
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§ 425 Dnr KS 2019-00852 1.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
Tilldelningsbeslut Företagshälsovård (F:3) 
Dnr 2019-00025IN 

 

 

 

 

      

 

 

 

 

Tilldelningsbeslut Ruttoptimeringsprogram (F:3) 
Dnr 2019-00001IN 

Delegationsbeslut Ansökan om planbesked för fastigheten  Järven 15,16 och 4. 
Dnr 2019-00655 

Delegationsbeslut: Tillsättning av finanschef 
Dnr 2019-00651 

Delegation för likviditetsfrågor, förnyelse av borgen (ärende 34-35 2019) 
Dnr 2019-00008 
 

Delegationsbeslut för likviditetsfrågor, upptagande av lån (36/2019)  
Dnr 2019-00008                
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§ 426 Dnr KS 2019-00779 1.1.2.1 

Ny förbundsordning för Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Fastställa ny förbundsordning för SÄRF att gälla från och med 1 januari 2020            

Sammanfattning av ärendet 
SÄRFs Ägarråd har gett medlemskommunernas ekonomichefer i uppdrag att ta 
fram ett förslag till nya andelstal och SÄRF har därefter tagit fram en ny 
förbundsordning. Förslaget till ny förbundsordning innebär bl.a. att andelstalen 
som varit fasta sedan Marks kommun gick med 2009 ändras till att vara 91% 
baserat på antal invånare och 9% fördelat lika på medlemskommunerna. 
Övergången till nya andelstal kommer att ske med 20% nya andelstal årligen 
mellan åren 2020 till 2024 när den nya modellen är helt införd. SÄRFs direktion 
har antagit förslaget till ny förbundsordning på sitt möte 190925 och det skall 
därefter fastställas av medlemskommunerna.            

Beslutsunderlag 
1. Ny förbundsordning antaget av SÄRFs direktion 190925 

2. Protokollsutdrag SÄRFs direktion 190925 

3. Borås Stad remissvar antaget av Kommunstyrelsen 190916  
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§ 427 Dnr KS 2017-00559 050 

Svar på motion av Anders Österberg (S): Ja, till rättvisa 
avtal! Nej till löneapartheid i Borås!  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen är besvarad. 

Villkor enligt kollektivavtal ska ställas när det är möjligt.  
 

 

 

 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M),  Martin Nilsson (M) och  
Niklas Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande. 

Vidare  reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet.     

Sammanfattning av ärendet 
Solveig Kjörnsberg (S) har 2005-04-20 till Kommunfullmäktige inlämnat 
motion om att Borås stad vid upphandling av entreprenad ska kräva att 
entreprenör och underentreprenör tecknat svenska kollektivavtal. Anders 
Österberg (S) har till Kommunfullmäktige 2008-02-21 inlämnat motion om att 
Borås Stad ska kräva av entreprenörer att svenska kollektivavtal finns och 
efterföljs. På grund av likheterna i motionerna behandlas de tillsammans.  
Kommunstyrelsen delar motionärernas bedömning om vikten av att säkerställa 
att upphandlade leverantörer har skäliga arbetsvillkor. Efter det lagstiftnings-
arbete som skett på området de senaste åren råder ingen tvekan om att 
arbetsrättsliga villkor får ställas i upphandlingar under förutsättning att det inte 
strider mot de grundläggande principerna i upphandlingslagstiftningen. Villkor 
ska bland annat vara proportionerliga, vilket exempelvis betyder att kravet inte 
ska gälla leverantörens verksamhet i allmänhet utan kravet ska vara kopplat till 
fullgörandet av det aktuella kontraktet. Det kan också strida mot proportiona-
litetsprincipen att ställa långtgående krav när kontraktssumman är liten, kravet 
ska stå i rimlig proportion till det aktuella kontraktet.  

Att ställa villkor enligt kollektivavtal medför att en leverantör som är bunden av 
det kollektivavtal, från vilket villkoren är hämtade, uppfyller kravet. 
Leverantören kan leva upp till kravet utan att vara bunden av kollektivavtalet 
genom att på annat sätt visa hur de uppfyller de specifika villkor som ställts upp 
i upphandlingen.  



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
12(68) 

Sammanträdesdatum 
2019-10-28 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Beslutsunderlag 
1. Motion av Anders Österberg (S): Ja, till rättvisa avtal! Nej till löneapartheid i 
Borås!  
 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. Villkor 
enligt kollektivavtal ska ställas när det är möjligt. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen är besvarad. 
Kollektivavtalsliknande villkor ska ställas när det är möjligt, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 

 
 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), 
Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark 
(V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson 
(M), Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Annette Carlson (M). 
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§ 428 Dnr KS 2017-00558 050 

Svar på motion av Solveig Kjörnsberg (S) om 
kollektivavtal vid upphandling 

Kommunstyrelsens beslut 
Motionen är besvarad.  

Villkor enligt kollektivavtal ska ställas när det är möjligt.            

 

 

 

 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M),  Martin Nilsson (M) och  
Niklas Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande. 

Vidare  reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
Solveig Kjörnsberg (S) har 2005-04-20 till Kommunfullmäktige inlämnat 
motion om att Borås stad vid upphandling av entreprenad ska kräva att 
entreprenör och underentreprenör tecknat svenska kollektivavtal. Anders 
Österberg (S) har till Kommunfullmäktige 2008-02-21 inlämnat motion om att 
Borås Stad ska kräva av entreprenörer att svenska kollektivavtal finns och 
efterföljs. På grund av likheterna i motionerna behandlas de tillsammans.  
Kommunstyrelsen delar motionärernas bedömning om vikten av att säkerställa 
att upphandlade leverantörer har skäliga arbetsvillkor. Efter det lagstiftnings-
arbete som skett på området de senaste åren råder ingen tvekan om att arbets-
rättsliga villkor får ställas i upphandlingar under förutsättning att det inte strider 
mot de grundläggande principerna i upphandlingslagstiftningen. Villkor ska 
bland annat vara proportionerliga, vilket exempelvis betyder att kravet inte ska 
gälla leverantörens verksamhet i allmänhet utan kravet ska vara kopplat till 
fullgörandet av det aktuella kontraktet. Det kan också strida mot proportiona-
litetsprincipen att ställa långtgående krav när kontraktssumman är liten, kravet 
ska stå i rimlig proportion till det aktuella kontraktet. 

Att ställa villkor enligt kollektivavtal medför att en leverantör som är bunden av 
det kollektivavtal, från vilket villkoren är hämtade, uppfyller kravet. 
Leverantören kan leva upp till kravet utan att vara bunden av kollektivavtalet 
genom att uppfylla de specifika villkor som ställts upp i upphandlingen.  
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Beslutsunderlag 
1. Motion av Solveig Kjörnsberg (S) om kollektivavtal vid upphandling 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad.  
Villkor enligt kollektivavtal ska ställas när det är möjligt.           

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 
Kollektivavtalsliknande villkor ska ställas när det är möjligt, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har Kom-
munstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), 
Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark 
(V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson 
(M), Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Annette Carlson (M). 
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§ 429 Dnr KS 2019-00237 1.1.2.0 

Svar på initiativärende, klargör händelserna i BEMAB 
för Borås! 
Kommunstyrelsens beslut 
Initiativärendet är besvarat.               
 

 

 

 
 
 

 

Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga 

Sammanfattning av ärendet 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har lämnat ett initiativärende till 
Kommunstyrelsen 2019-02-21.  
Efter inlämnandet har avdelningen Centrum för kunskap och säkerhet (CKS) 
på Stadsledningskansliet fått i uppdrag av styrelsen för Borås Energi och Miljö 
AB att granska bolaget varpå styrelsen sedan har fått ta del av rapporten som 
upprättades 2019-06-18. Då en granskning redan är genomförd efter att ini-
tiativärendet ställts till Kommunstyrelsen anses initiativärendet besvarat och kan 
därmed avslutas.                             

Beslutsunderlag 
1. Kommunstyrelsens skrivelse 
2. Upprättad rapport 2019-06-18, Redovisning av uppdrag om påstådda 
oegentligheter, korruption och/eller ekonomisk brottslighet vid Borås Energi 
och Miljö AB. 
3. Initiativärendet från Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) Klargör 
händelserna i BEMAB för Borås!  
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§ 430 Dnr KS 2019-00289 1.1.2.25 

Redovisning av inneliggande initiativärenden 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.              

Beslutsunderlag 
1. Bilaga: Initiativärenden ej besvarade 2019-10-01    
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Ärendet läggs till handlingarna. 

Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen 
antar inriktningen att inlämnat initiativärende ska behandlas senast två 
sammanträden efter att ärendet lämnats in läggs till i beslutet, se bilaga. 

Andreas Exner (SD), Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar 
bifall till Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på avslag respektive bifall till Ida Legnemarks 
(V) tilläggsyrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: "Den som vill avslå Ida 
Legnemarks (V) tilläggsyrkande röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat bifalla Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande.” 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), 
Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Kerstin 
Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Ida Legnemark 
(V) och Annette Carlson (M). 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 7 röster mot 6: 

Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande avslås. 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
17(68) 

Sammanträdesdatum 
2019-10-28 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V), Niklas Arvidsson (KD), Annette 
Carlson (M), Martin Nilsson (M),  Ida Legnemark (V), Niklas Arvidsson (KD), 
Annette Carlsson (M), Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till för-
mån för Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande. 
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§ 431 Dnr KS 2018-00907 1.1.1.1 

Svar på motion av Leif Häggblom (SD): Ledarskap 
självklart 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen avslås           
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Ida Legnemark (V) i handläggning och beslut i detta 
ärende. 

För Ida Legnemark (V) tjänstgör Stefan Lindborg (V).   

Sammanfattning av ärendet 
Leif Häggblom (SD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-12-19 
lämnat in förslaget  
-att respektive skolnämnd aktivt följer upp ledarskapets inverkan i sin 
verksamhet.   
- att Grundskolenämnden inom ramen för ett pilotprojekt utbildar och bedriver 
skolverksamhet där ledarskapet i klassrummen ska ha ett tydligt fokus. 
- att respektive skolnämnd vid positivt utfall av pilotprojektet tillgodoser övriga 
lärare och pedagoger kunskap samt införlivar motionen ”ledarskap självklart” i 
resterande kommunal skolverksamhet.  

Motionen har skickats på remiss till Grundskolenämnden och Gymnasie-och 
Vuxenutbildningsnämnden som båda avstyrker motionen.  

Beslutsunderlag 
1. Yttrande Grundskolenämnden 
2. Yttrande Gymnasie-och vuxenutbildningsnämnden 

3. Motion: Ledarskap självklart 
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Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen avslås. 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
  
 
 
 
 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD)  och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalles, se 
bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Andreas Exner (SD)  och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exner (SD)  och Kristian Silbvers 
(SD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Stefan Lindborg (V), Martin Nilsson (M), 
Mohamed Farah (S), Niklas Arvidsson (KD), Therése Björklund (S), Anna 
Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Kerstin Hermansson 
(C), Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Andreas Exner (SD) 
och Kristian Silbvers (SD). 
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§ 432 Dnr KS 2018-00768 1.2.2.2 

Revidering av Valnämndens reglemente 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Fastställa reviderat reglemente för Valnämnden enligt upprättat förslag.            

Sammanfattning av ärendet 
Valnämndens reglemente blev förbisett när beslut i ärendet om Översyn av 
samtliga nämndreglementen i samband med ny mandatperiod fattades av 
kommunfullmäktige den 2019-06-19  § 125. I anledning härav behöver 
Kommunfullmäktige bekräfta revideringen av Valnämndens reglemente.          

Beslutsunderlag 
1.  Upprättad bilaga- Reglemente för Valnämnden (670)  
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§ 433 Dnr KS 2018-00493 1.1.1.1 

Svar på motion av Annette Carlson (M) och Urban 
Svenkvist (M): En socialtjänstgaranti för bättre kontakt 
mellan vårdnadshavare och socialtjänst 
 

 

 

 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta:  

Motionen är besvarad.            

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson (M) och Urban Svenkvist (M) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2018-11-27 lämnat in förslaget att: 
 
-   det införs en socialtjänstgaranti som innebär att vårdnadshavare ska 
 kontaktas inom 24 timmar efter det att en minderårig gripits för brott.        
Motionen har skickats på remiss till  Individ- och familjeomsorgsnämnden. 
Nämnden  avstyrker förslaget. 

I de ärendena, som avses i motionen, är socialtjänstens möjlighet att kontakta 
vårdnadshavaren inom ett angivet tidsintervall, beroende av att även polisen 
förhåller sig till den tidsaspekten.  Kommunen och polisen tillhör olika 
myndigheter, som var för sig gör sina prioriteringar, utifrån det uppdrag de har. 

Kommunstyrelsen bedömer att ett ensidigt beslut av kommunen om en 
”socialtjänstgaranti ”, inte ger önskvärd effekt. Det är mer angeläget att 
nämnden fortsätter att utveckla dialogen mellan kommunen och polisen, än att 
det införs en garanti som är svår att uppfylla.  

Beslutsunderlag 
1. Motionen 2018-06-19 

2. IFO- nämndens yttrande 2018-11-27 
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3. Fullmäktigeskrivelsen  
4. Beslutsförslag  
 

 

 

 

 

 

 
 
 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen bifalles, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering 
begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner 
nej har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), 
Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark 
(V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson 
(M), Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Annette Carlson (M). 
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§ 434 Dnr KS 2018-00856 1.1.2.25 

Komplettering av hemlöshetskartläggning 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kompletteringen av hemlöshetskartläggningen 2018 läggs till handlingarna            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 23 maj 2019 att återremittera ärendet till 
Individ- och familjeomsorgsnämnden för att kompletteras med analys om 
effekter av kommunens gjorda insatser och förslag på åtgärder. 

 

 

 

 

 

Individ- och familjeomsorgsnämnden skriver i sitt svar att: Den nationella 
hemlöshetskartläggningen genomförs vart femte år. I Borås Stad görs den varje 
år. Det kan konstateras att hemlöshetskartläggningen inte ger en heltäckande 
bild av hemlösheten. Det finns stora svårigheter i att göra effektanalyser årligen 
utifrån de aktiviteter och åtgärder som pågår eller genomförts, då förändring tar 
tid och detta är ett långsiktigt arbete. Förslag på åtgärder utanför befintliga 
budgetramar efterfrågas och förslaget gällande ”Ansvarsfördelning och process 
kopplat till sociala bostäder” är en sådan framåtsyftande åtgärd. I förslaget 
belyses ett flertal av utvecklingsområdena och konkreta förslag på omfattande 
förbättringar beskrivs.  

Beslutsunderlag 
1. Komplettering av hemlöshetskartläggning 2018, nr 150  
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§ 435 Dnr KS 2019-00449 3.7.2.25 

Enkäter gällande rapportering av ej verkställda 
gynnande biståndsbeslut t.o.m. 30 juni 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Rapporterna läggs till handlingarna            
 

 

 

 

 
 

 

Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
 Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familje-
omsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden 
rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala omsorgsnämnden 
skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges tidpunkten för beslutet 
och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för dröjsmålet. Personen ska 
vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per kvartal. När ett ärende som 
tidigare rapporterats som ej verkställt, senare verkställs, ska nämnden anmäla 
detta till IVO och Stadsrevisionen. 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familjeomsorgs-
nämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden lämna en 
statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. I rapporten ska 
anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur lång tid som förflutit 
från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten ska vara avidenti-
fierade.           

Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap.1 
§ SoL t.o.m. den 30 juni 2019 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § LSS 
t.o.m. den 30 juni 2019  
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§ 436 Dnr KS 2019-00725 3.7.2.0 

Redovisning av uppföljningen av utförare av kommunal 
verksamhet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5: 
 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen godkänner för egen del Kommunstyrelsens rapport och  
lägger den till handlingarna. 

Informationen från övriga nämnder läggs till handlingarna 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons  
(KD) yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommuner får enligt Kommunallagen 10 kap 7-9§§ (2017:725) lämna över 
verksamhet till privata utförare. Kommunen är fortfarande ansvarig gentemot 
medborgarna för sådana verksamheter på samma sätt som för verksamhet som 
bedrivs i egen regi. Detta innebär att kommunen ska kontrollera och följa upp 
verksamheten och genom avtal tillförsäkra sig information som gör det möjligt 
att ge allmänheten insyn i den verksamhet som lämnats över.  
Kommunfullmäktige har i maj 2018 fastställt riktlinjer för uppföljning av 
utförare av kommunal verksamhet. Riktlinjerna beskriver nämnders och 
styrelsers ansvar och allmänhetens rätt till insyn. Av riktlinjerna framgår också 
att nämnderna årligen till Kommunstyrelsen ska redovisa hur arbetet med 
uppföljning och insyn har bedrivits samt resultatet från uppföljningen. 
Riktlinjerna omfattar verksamhet där Borås Stad är huvudman inom t e x vård 
och omsorg. Fristående förskolor och skolor är sina egna huvudmän och om-
fattas därför inte. 
Uppföljning och kontroll av utförare ska göras på ett strukturerat och syste-
matiskt sätt. Uppföljningen ska syfta till att säkra leverans enligt avtal, säkra 
måluppfyllelse, kontroll för att förutse och upptäcka avvikelser och oegentlig-
heter, underlag för utvecklingsarbete och möjliggöra allmänhetens insyn. 
Uppföljningen avser perioden 1 juli 2018 till och med 30 juni 2019 och 
fokuserar på den verksamhet som bedrivs inom vård och omsorg.  
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Beslutsunderlag 
1. Kommunstyrelsens rapport 

2. Sociala omsorgsnämndens rapport 

3. Individ- och familjeomsorgensnämndens rapport 

4. Vård- och äldrenämndens rapport   

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har förslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen godkänner för egen del Kommunstyrelsens rapport 
och lägger den till handlingarna.  
Informationen från övriga nämnder läggs till handlingarna. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen godkänner för 
egen del Kommunstyrelsens rapport och lägger den till handlingarna. 
Informationen från övriga nämnder läggs till handlingarna. 
Kommunstyrelsen tillskriver berörda nämnder om vikten av att tillse att verk-
samhet i egen regi lever upp till de krav Borås Stad ställer på upphandlad 
verksamhet, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering 
begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), 
Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark 
(V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson 
(M), Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Annette Carlson (M).  
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§ 437 Dnr KS 2019-00738 3.1.2.1 

Köp av fastighet, del av fastigheten Sprödlingen 3 på 
Sjöbo 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunen köper del av fastigheten Sprödlingen 3 för 1 500 000 kronor.    

Sammanfattning av ärendet 
Området som förvärvas är planlagt för bostäder och kan efter förvärv 
tillsammans med Sprödlingen 2 (som redan idag ägs av Borås Stad) exploateras 
för 5st kommunala småhustomter. Förvärvet möjliggör infart till fastigheten 
Sprödlingen 2. Området som förvärvas är i privat ägo och är på cirka 1250 m². 
Ytterligare intilliggande privata fastighetsägare kommer även skapa 2st tomter 
för bebyggelse och kommer även medverka i bekostandet av infartsvägen till 
tomterna. Köpeavtal har upprättats med en köpeskilling om 1 500 000 kronor. 
Betalning och tillträde sker i enlighet med köpeavtalet.             

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal 

2. Bilaga 1 

3. Exploateringsöversikt 

4. Översiktskarta   
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§ 438 Dnr KS 2018-00916 3.1.2.0 

Exploatering av Nordskogen, medel för fortsatta 
exploateringsarbeten 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Tilldela 40 miljoner kronor för färdigställande av andra etappen av 
Nordskogens industriområde.        

Sammanfattning av ärendet 
Exploateringsutbyggnad av Nordskogens industriområde, öster om rv42, har 
pågått sedan 2013. Sedan 2013 har tomter sålts och efterfrågan finns för 
ytterligare verksamhetsmark för större etableringar.  

Tidigare har medel om 40 miljoner kronor beviljats enligt Kommunfullmäktiges 
beslut 2013-10-24. Dessa medel har upparbetats inom områdets första etapp 
och omfattande markarbeten och gatuutbyggnader. 

De exploateringsarbeten som nu behövs göras i andra etappen omfattar 
beredning av mark till säljbara tomter. Inga ytterligare investeringar i gatu-
utbyggnader behövs. Området som nu ska markberedas omfattar ca 14 ha. 
Arbetena planeras vara färdiga under 2020.  

Beslutsunderlag 
1. Nordskogen etapp 2 karta   
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§ 439 Dnr KS 2019-00464 3.1.1.2 

Detaljplan för del av Osdal 2:1, verksamhetsområde 
Elipsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 10 röster mot 3: 

Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att upprätta en detaljplan för verksamheter för del av fastigheten 
Osdal 2:1. Detaljplanen ska prioriteras i Samhällsbyggnadsnämndens 
verksamhetsplan för 2020.     
 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och  
Niklas Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Efterfrågan på tomter för verksamhetsetableringar är stor och för att möta 
efterfrågan från näringslivet behöver kommunen jobba proaktivt med att ta 
fram nya attraktiva verksamhetsområden.  
Kommunstyrelsen initierar ett nytt detaljplaneuppdrag i syfte att skapa ett nytt 
verksamhetsområde inom fastigheten Osdal 2:1. Området som ska utredas 
omges av gamla Varbergsvägen i öster och Viskadalsbanan i väster. 
Projektet finner stöd i flera politiska styrdokument: 
Borås 2025: ”Vi erbjuder attraktiv mark för etableringar.” 
Näringslivsstrategi: ”För att underlätta för etablering och investering krävs 
tillgång till byggbar industrimark. Borås Stad säkerställer att det alltid finns 
minst 250 000 kvadratmeter tillgänglig industrimark för ny och ometablering.” 
Översiktsplan: ”Område i anslutning till gamla Varbergsvägen och Viskadals-
banan som med sitt strategiska läge är intressant som omlastningsplats för gods 
på väg och järnväg.”  
Detaljplanen anpassas för att möjliggöra ometableringar för verksamheter i 
stadens omvandlingsområden.  
Arbete med förberedande utredningar pågår och detaljplanen ska prioriteras i 
Samhällsbyggnadsförvaltningens verksamhetsplan 2020.               

Beslutsunderlag 
1. Översiktskarta 

2. Utdrag Översiktsplan   
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att upprätta en detaljplan för verksamheter för del av fastigheten 
Osdal 2:1. Detaljplanen ska prioriteras i Samhällsbyggnadsnämndens verksam-
hetsplan för 2020.   
 

 

 

 

 
 

 

 

 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen ger 
Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva möjligheten att upprätta en 
detaljplan för verksamheter för del av fastigheten Osdal 2:1. Detaljplanen ska 
prioriteras i Samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsplan för 2020.    
Stadsledningskansliet uppdras ta fram ytterligare förslag till verksamhets-
områden, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering 
begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Andreas Exner (SD), 
Kristian Silbvers (SD Therése Björklund (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson 
(S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C) och 
Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD) och 
Annette Carlson (M). 
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§ 440 Dnr KS 2018-00584 3.1.2.2 

Försäljning av del av fastigheten Lundby 1:1 på Byttorp 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunen säljer del av fastigheten Lundby 1:1 till HSB Göta för en 
köpeskilling om 620 000 kronor.  

Sammanfattning av ärendet 
Ett köpeavtal har upprättats med HSB Göta gällande dels försäljning av ca 150 
kvm av Borås Stads fastighet Lundby 1:1 samt att Borås Stad erhåller utan 
kostnad ett område av ca 100 kvm av fastigheten Byttorpshörn som är och 
kommer fortsätta vara planlagd som allmänplats mark. En detaljplan för HSB:s 
fastighet Byttorpshörn 1 har tagits fram. Planen möjliggör ny bostadsbebyggelse 
samt viss centrumverksamhet i bottenvångarna längs Alingsåsvägen. 
Detaljplanen har nu varit ute för granskning. Bolagets exploatering beräknas 
innehålla ca 70 lägenheter i två byggnadsvolymer i 4-5 våningar.               

Beslutsunderlag 
Köpeavtal inkl bilaga 1 

Översiktskarta 
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§ 441 Dnr KS 2019-00714 3.1.2.2 

Försäljning av fastigheten Cedern 7 i Parkstaden 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunen säljer fastigheten Cedern 7 till Castellum Väst Borås AB för 
332 000 kronor.        

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen äger fastigheten Cedern 7, som är på 185 m² och som ligger i 
anslutning till Norrbyrondellen. För fastigheten gäller en stadsplan från 1941 
och tillåter bebyggelse för kontor/lager i fyra våningar. Fastigheten är för liten 
för att säljas på öppna marknaden utan istället har ägaren till grannfastigheten 
tillfrågats. Ägaren är Castellum Väst Borås AB och äger de intilliggande 
fastigheterna Cedern 12, 15 och 16. Förvärvet möjliggör för Castellum att 
förverkliga stadsplanens intentioner. Kommunen har erbjudit Castellum att 
förvärva fastigheten Cedern 7 till en köpeskilling om 332 000 kronor. 
Köpeskillingen är satt efter en värdering gjord av Fastighetskoll i Väst AB. 
Köpeskillingen ska betalas senast en månad efter beslut i Kommunstyrelsen och 
tillträde sker när köpeskillingen är betald.              

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal, 2019-08-22 

2. Bilaga 1, 2019-08-22 

3. Bilaga 2, 2019-08-22 

4. Översiktskarta   
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§ 442 Dnr KS 2019-00853 3.1.1.2 

Detaljplan för del av Rydboholm 1:342, verksamhets-
område vid rv27/rv41 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 10 röster mot 3: 
 

 

 

Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att upprätta en detaljplan för verksamheter för del av fastigheten 
Rydboholm 1:342. Detaljplanen ska prioriteras i Samhällsbyggnadsnämndens 
verksamhetsplan för 2021.     

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M),  Martin Nilsson (M) och  
Niklas Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Efterfrågan på tomter för verksamhetsetableringar är stor och för att möta 
efterfrågan från näringslivet behöver kommunen jobba proaktivt med att ta 
fram nya attraktiva verksamhetsområden.  

Kommunstyrelsen initierar ett nytt detaljplaneuppdrag i syfte att skapa ett nytt 
verksamhetsområde inom kommunal mark, väster om riksväg 41, söder om 
staden. Området som ska utredas sträcker sig från riksväg 27 i norr till So-
backen i söder. 

Projektet finner stöd i flera politiska styrdokument: 

Borås 2025: ”Vi erbjuder attraktiv mark för etableringar.” 

Näringslivsstrategi: ”För att underlätta för etablering och investering krävs 
tillgång till byggbar industrimark. Borås Stad säkerställer att det alltid finns 
minst 250 000 kvadratmeter tillgänglig industrimark för ny och ometablering.” 

Översiktsplan, del 1: ”Storskaliga, störande och transportintensiva verk-
samheter bör lokaliseras utanför den blandade stadsmiljön för att möjliggöra en 
förtätning av tätorterna och undvika tung trafik genom staden.”  

Översiktsplan, del 2: ”Område i strategiskt läge med möjlighet att nyttja både 
väg 27 och 41. Potential för transportorienterad verksamhet eller verksamheter 
som inte kräver centrala lägen. Området kräver utredning av t.ex. trafikeffekter 
mm. Detalj- och dagligvaruhandel bör undvikas.” 
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Detaljplan bör utformas att anpassas till storskaliga, störande och 
transportintensiva verksamheter. 
Förberedande arbeten t.ex. massbalansberäkning, naturinventering m.m. kan 
göras under 2020 för att uppdraget ska prioriteras i Samhällsbyggnads-
förvaltningens verksamhetsplan 2021.               
 

 

 

 

 

 

 

Beslutsunderlag 
1. Översiktskarta 
2. Utdrag Översiktsplan   

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att upprätta en detaljplan för verksamheter för del av fastigheten 
Rydboholm 1:342. Detaljplanen ska prioriteras i Samhällsbyggnadsnämndens 
verksamhetsplan för 2021. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen ger Samhälls-
byggnadsnämnden i uppdrag att pröva möjligheten att upprätta en detaljplan 
för verksamheter för del av fastigheten Rydboholm 1:342. Detaljplanen ska 
prioriteras i Samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsplan för 2021. 
Stadsledningskansliet uppdras ta fram ytterligare förslag till verksamhets-
områden, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering 
begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Andreas Exner (SD), 
Kristian Silbvers (SD), Therése Björklund (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson 
(S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C) och 
Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD) och 
Annette Carlson (M). 
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§ 443 Dnr KS 2014-00291 828 

Svar på motion av Cecilia Andersson (C) och Maj-Britt 
Eckerström (C): Bygg en modern evenemangshall i 
Eventområdet Knalleland! 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen är besvarad            

Reservation 
Mot besluter reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Cecilia Andersson (C) och Maj-Britt Eckerström (C) har vid Kommun-
fullmäktiges sammanträde 2014-03-20 lämnat in rubricerad motion och 
föreslagit att Kommunstyrelsen i samverkan med föreningslivet skall utreda 
behov och förutsättningar för att bygga en modern evenemangshall i Borås.  

Motionärerna menar att Borås har flera fina och moderna idrottsanläggningar 
som varje år har många besökare från när och fjärran. I urval kan nämnas Borås 
Arena, Ryahallen och Borås Simarena. Boråshallen som är kommunens enda 
evenemangshall byggdes 1957 och har inte genomgått några större förändringar 
sedan byggnationen. Boråshallen är fantastisk utifrån 1957 års krav på en 
evenemangshall. Men evenemangen växer och det handlar idag inte bara om 
själva matchen, tävlingen eller uppvisningen utan också om upplevelsen runt 
omkring. Ett evenemang kräver idag kringaktiviteter både för deltagare, publik 
och för sponsorer. En evenemangshall i Borås skulle inte bara förbättra 
möjligheterna för inkommande evenemang utan även underlätta för de 
befintliga träningarna då många av de föreningar som har sin basträning i 
Boråshallen måste flytta varje gång det är match eller ett evenemang i hallen. 

Kommunstyrelsen är medveten om att frågan om en ny eventhall har 
diskuterats i flera år och ett antal alternativ har prövats men har inte bedömts 
ha någon verksamhetsmässig eller ekonomisk realistiskt plan. Positiva saker har 
hänt under de här åren. Bland annat har Daltorphallen, Gymnastikens hus med 
Parasporthallen tillkommit och under hösten invigs Fotbollshallen på Ryda. 
Dessutom har kommunen etablerat Borås Kongress som också är en arena för 
arrangemang av olika slag. 
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Frågan om en fungerande evenemangshall i Borås ser nu till slut ut att få en 
tillfredsställande lösning. Kommunfullmäktige har den 17 okt att fatta beslut 
om en uppgradering av Boråshallen som i vissa avseenden är en omodern 
anläggning exempelvis när det gäller möjligheten att erbjuda upplevelser runt 
evenemang såsom servering av mat. I detta syfte har det kommit ett initiativ 
från Borås Basket att på eget bevåg bygga till Boråshallen med en restaurang. 
Kommunstyrelsen ser mycket positivt på att utveckla Boråshallen till något som 
kan jämställas med en evenemangshall vilket kommunen efterfrågat i många år. 
Borås baskets initiativ att själva förädla Boråshallen är mycket lovvärt. I 
sammanhangen kommer kommunen att göra egna anpassningar som krävs för 
att Boråshallen skall bli än mer funktionell.  
 

 

 

 

 

 
 

 

Kommunstyrelsen bedömer därför, under förutsättning att planerna för 
Boråshallen förverkligas, att frågan om en evenemangsarena nu kan anses vara 
förverkligad på ett tillfredsställande sätt. Motionen är besvarad.  

Beslutsunderlag 
1. KF skrivelse Svar på motion 
2. Motionen  

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalles. 
Lokalförsörjningsnämnden uppdras att utreda lokalisering av en evenemangs-
hall, där frågan om ny isyta i Borås ingår. Placering ska ske i, eller direkt anslut-
ning till, Knalleland, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 444 Dnr KS 2019-00663 1.1.2.1 

Svar på remiss av betänkandet Skattelättnad för 
arbetsresor. En avståndsbaserad och färdmedels-
neutral skattereduktion för längre arbetsresor (SOU 
2019:36) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 3, 2 avstår: 

Att översända upprättat remissyttrande till Finansdepartementet 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD).  
 

 

 

 

 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Finansdepartementet har skickat betänkandet, Skattelättnad för arbetsresor 
(SOU 2019:36), på remiss till bland annat Borås Stad. Remissyttrandet ska ha 
kommit in till Finansdepartementet senast den 1 november 2019. 
 
Förslaget till en ny skattelättnad för arbetsresor ska: 
gynna resor med låga utsläpp av växthusgaser och luftföroreningar 
bidra till klimatmålen för transportsektorn 2030 
vara enklare än nuvarande system att tillämpa, administrera och kontrollera 
bidra till regionförstoring och därigenom underlätta rörligheten på 
arbetsmarknaden 

Borås Stad instämmer i förslaget att en ny skattelättnad för längre arbetsresor 
inrättas med i huvudsak de uppgifter utredaren föreslagit. Dock anser Borås 
Stad att det är viktigt att den nya skattelättnaden ligger på ungefär samma nivå 
för låg och medelinkomsttagare som nuvarande reseavdrag. Detta för att 
regionförstoring och ökad rörlighet på arbetsmarknaden inte ska försämras. 

Borås Stad anser även att förslaget om att arbetsgivaren ska lämna uppgifter om 
arbetsplatsadress till Skatteverket leder till ökad administration för staden och 
att detta bör lösas på annat sätt.  
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Borås Stad förutsätter att införandet av en ny skattereduktion regleras enligt 
finansieringsprincipen så att omläggningen blir ekonomiskt neutral mellan stat 
och kommun.                
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 

Beslutsunderlag 
1. Remiss av betänkandet Skattelättnad för arbetsresor. En avståndsbaserad och 
färdmedelsneutral skattereduktion för längre arbetsresor. (SOU 2019:36) 
2. Remissyttrande   

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Att översända upprättat remissyttrande till Finans-
departementet. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Att översända upprättat remiss-
yttrande till Finansdepartementet med justeringar enligt upprättad bilaga, se 
bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Att översända upprättat remissyttrande till 
Finansdepartementet med justeringar enligt upprättad bilaga, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag, dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Ordföranden tillkännager sitt eget förslag som huvudförslag i huvud-
omröstningen. 

För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande röstar ja, den det ej 
vill röstar nej; vinner nej har Kommunstyrelsen beslutat att Andreas Exner (SD) 
och Kristian Silbvers (SD) yrkande är motförslag i huvudomröstningen”. 
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Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Martin Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD och 
Annette Carlson (M) samt nej av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD). 
 

 

 

 

 

 

 
 
 

 

 

Mohamed Farah (S), Therése Björklund (M), Anna Svalander (L), Per Carlsson 
(S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C) och 
Ulf Olsson (S) avstår från att rösta. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 3 röster mot 2, 8 avstår: 

Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande är motförslag i 
huvudomröstningen. 

Huvudomröstning 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), 
Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark 
(V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson 
(M), Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M). 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) avstår från att rösta. 
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§ 445 Dnr KS 2019-00846 2.4.3.1 

Fördelning av riktade statsbidrag avseende förskola, 
fritidshem och annan pedagogisk verksamhet 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Fördela statsbidrag till förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet 
avseende inkomstbortfall med anledning av maxtaxan samt kvalitetssäkrande 
åtgärder enligt nedan:  
Grundskolenämnden    4 772 628 kronor  
Förskolenämnden  23 482 693 kronor  
 

 

    

Summa   28 255 321 kronor         

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad kommer under 2020 liksom tidigare år att erhålla riktade statsbidrag 
till förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet för inkomstbortfall 
med anledning av maxtaxan, och för kvalitetssäkrande åtgärder. 
 
För 2020 gäller följande preliminära belopp: 
Kompensation för inkomstbortfall avseende maxtaxa: 22 851 913 kronor 
Kvalitetssäkrande åtgärder: 5 403 408 kronor 
 
Principen för kommunernas statsbidrag är samma som föregående år vilket 
innebär att fördelningen görs utifrån ett index som beräknas med hjälp av 
standardkostnaden för förskoleverksamhet och skolbarnsomsorg i kostnads-
utjämningen för kommunerna. 
Statsbidragen fördelas i sin helhet till Grundskolenämnden och Förskole-
nämnden med tilldelat kommunbidrag som grund. Statsbidraget för 
kvalitetssäkrande åtgärder ska i likhet med 2019 användas till personal-
förstärkning i barnomsorgen vilket även inbegriper färre barn i barngrupperna. 
 

Fördelning av riktade statsbidrag till förskola, fritidshem och annan pedagogisk 
verksamhet 2020: 

Belopp i kr 
Inkomstbortfall 

maxtaxa 
Kvalitetssäkrande 

åtgärder Totalt statsbidrag 

Grundskolenämnden 3 859 935 912 694 4 772 629 

Förskolenämnden 18 991 978 4 490 714 23 482 692 

Summa 22 851 913 5 403 408 28 255 321 
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Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Statistiska centralbyrån om statsbidrag avseende förskola, 
fritidshem och annan pedagogisk verksamhet, bidragsåret 2020, preliminärt 
utfall 
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§ 446 Dnr KS 2019-00844 3.3.2.0 

Prisjustering VA-taxa 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 7 röster mot 4, 2 avstår, föreslå Kom-
munfullmäktige besluta: 

Att VA-taxans förbrukningsavgifter höjs med 8 % från och med 1 januari 2020. 

Kommunfullmäktige godkänner att Kommunstyrelsen finansierar kostnader för 
sanering av de små slamlagunerna och sanering och rivning av Gässlösa.             
 

 

 

 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M),  Martin Nilsson (M) och  
Niklas Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande. 

Vidare  reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2020 föreslå en höjning av VA-
taxans förbrukningsavgifter med 8 %. Bolaget ansöker nu om 
Kommunfullmäktiges godkännande.  
VA-taxehöjningen behövs för att täcka kapitalkostnaderna som uppstår då det 
nya avloppsreningsverket är i drift. Det finns ett behov av att byta ut gamla VA-
ledningar i snabbar takt för att öka leveranssäkerheten samt förbättrande åt-
gärder i dricksvattenproduktionen för att öka säkerhet, kvantitet och kvalitet. 
Dessutom är det prisökningar på produkterna som behövs för att rena avlopps-
vattnet och producera dricksvatten.     

VA-taxans nivå förutsätter att Borås Stad står för kostnaderna som uppstår i 
samband med sanering av de små slamlagunerna och sanering och rivning av 
Gässlösa. Kostnaderna tas i takt med att de upparbetas. Totalt beräknas dessa 
kostnader uppgå till 80 miljoner kronor.      

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2019-10-28 

2. Framställan Borås Energi och Miljö AB, 2019-09-25 

3. Styrelseprotokoll Borås Energi och Miljö AB, 2019-09-19  
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Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kom-
munstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att VA-taxans 
förbrukningsavgifter höjs med 8 % från och med 1 januari 2020. 
Kommunfullmäktige godkänner att Kommunstyrelsen finansierar kostnader för 
sanering av de små slamlagunerna och sanering och rivning av Gässlösa.  
 

 

 

 

 
För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 

 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att 
VA-taxans förbrukningsavgifter höjs med 8 % från och med 1 januari 2020, se 
bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att VA-taxans 
förbrukningsavgifter höjs med 5,5 procent från och med 1 januari 2020. 
Kommunstyrelsen uppdrar Stadsledningskansliet att redovisa alternativa finan-
sieringsmodeller till saneringskostnaderna för de små slamlagunerna samt 
sanering och rivning av Gässlösa, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Ordföranden tillkännager sitt eget förslag som huvudförslag i huvudomröst-
ningen. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: Den som bifaller  
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande röstar ja, den det ej 
vill röstar nej; vinner nej har Kommunstyrelsen beslutat att Andreas Exner (SD) 
och Kristian Silbvers (SD) yrkande är motförslag i huvudomröstningen”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Martin Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD), Ida 
Legnemark (V) och Annette Carlson (M) samt nej av Andreas Exner (SD) och 
Kristian Silbvers (SD). 
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Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson 
(S), Tom Andersson (MP), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) avstår 
från att rösta. 
 

 

 

 

 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 4 röster mot 2, 7 avstår: 

Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande är motförslag i 
huvudomröstningen. 

Huvudomröstning 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), 
Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Kerstin 
Hermansson ( C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Ida Legnemark (V) och Annette Carlson (M).  

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) avstår från att rösta. 
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§ 447 Dnr KS 2019-00818 1.2.4.1 

Delårsrapport januari-augusti 2019 för nämnderna och 
de kommunala bolagen  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Delårsrapport januari-augusti 2019 för nämnderna och de kommunala bolagen 
godkänns. 
 

 

 

 

 

 

 

 

Bilagd lista över ärenden som behandlas i samband med tertial 2 2019 godkänns 
som redovisning av uppdrag i Budget 2019. 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M),  Martin Nilsson (M) och  
Niklas Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande. 

Vidare  reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet.     

Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Från och med 2014 upprättar Borås Stad en sammanställd delårsrapport i 
enlighet med rekommendation från Rådet för kommunal redovisning. Det 
innebär att resultat- och balansräkning redovisas sammanställt för hela 
”kommunkoncernen”, inkluderat såväl Borås Stad, de majoritetsägda bolagen 
samt Borås Stads andel i Sjuhärads kommunalförbund och Södra Älvsborgs 
räddningstjänstförbund. Delårsrapporten ska inkludera såväl redovisning av 
utfall per bokslutsdagen som förväntad helårsprognos i förhållande till budget. 
Det sammanställda bokslutet redovisas i slutet av delårsrapporten.         

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Delårsrapport januari-augusti 
2019 för nämnderna och de kommunala bolagen godkänns. 
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Bilagd lista över ärenden som behandlas i samband med tertial 2 2019 godkänns 
som redovisning av uppdrag i Budget 2019. 
 

 

 

 

 
 
 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Delårs-
rapport januari-augusti 2019 för nämnderna och de kommunala bolagen 
godkänns, med bifogade ändringar enligt bilaga, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), 
Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark 
(V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson 
(M), Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Annette Carlson (M). 
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§ 448 Dnr KS 2019-00038 1.2.4.1 

Budget 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Att i driftbudgeten bevilja nämnderna följande kommunbidrag (kr) 

Kommunfullmäktige 15 400 000 

Revisorskollegiet 6 000 000 

Kommunstyrelsen 

- stadsledningskansliet 126 600 000 

- kommungemensam verksamhet 123 050 000 

Valnämnden 1 000 000 

Lokalförsörjningsnämnden 32 350 000 

Fritids- och folkhälsonämnden 

- fritid och folkhälsa 215 300 000 

- föreningsbidrag 43 650 000 

Servicenämnden 0 

Samhällsbyggnadsnämnden 24 450 000 

Tekniska nämnden 

- väghållning skog parker m m 152 650 000 

- persontransporter 76 200 000 

Miljö- och konsumentnämnden 27 400 000 

Kulturnämnden 185 400 000 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 544 400 000 

Arbetslivsnämnden 237 550 000 

Sociala omsorgsnämnden 689 200 000 

Överförmyndarnämnden 8 850 000 

Förskolenämnden 781 550 000 

Grundskolenämnden 1 508 800 000 

Individ- och familjeomsorgsnämnden 306 600 000 
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Vård- och äldrenämnden 1 396 400 000 

att investeringsbudgeten skall ligga till huvudsaklig grund för kommunens 
investeringsverksamhet under perioden 2020-2022, varvid anslag i 
budgeten för år 2020 beviljas i enlighet med vad som särskilt markerats. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att godkänna och besluta om anslag till de 
projekt som upptagits i investeringsbudgeten under förutsättningen att 
utgiften för respektive projekt inte överstiger vad som avsatts i budgeten. 

att fastställa skattesatsen för år 2020 till 21:31 %. 

att fastställa nedanstående taxor och avgifter samt prisförändringar i enlighet 
med särskild bilaga: 

 - Taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen, tobakslagen, lagen om 
elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare samt lagen om handel 
med vissa receptfria läkemedel 

 - Taxa för vård och omsorg om äldre och personer med 
funktionsnedsättning 

 - Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelsområdet 

att lämna övriga taxor som skall beslutas av Kommunfullmäktige 
oförändrade under år 2020 förutom avfallstaxan och VA-taxan som läggs 
fram som särskilda ärenden. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2020 ha rätt att omsätta lån, dvs 
låna upp belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning 
under 2020. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2020 ha rätt att nyupplåna, dvs 
öka kommunens skulder under 2020, med totalt 300 000 000 kronor. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2020 ha rätt att nyupplåna, dvs 
öka kommunens skulder under 2020, för förmedling till kommunens 
bolag med totalt 1 000 000 000 kronor. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om tilläggsanslag för 
oförutsedda kostnader och utgifter för sammanlagt högst 5 000 000 
kronor. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om smärre fastighetsförvärv 
och fastighetsförsäljningar intill ett belopp på högst 10 000 000 kronor 
per ärende. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om fördelning av avsatta medel 
uppgående till högst 2 000 000 kronor till stöd för lokal utveckling. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om fördelning av avsatta medel 
uppgående till högst 12 000 000 kronor till särskilda lönesatsningar. 
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att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om fördelning av avsatta medel 
uppgående till högst 3 000 000 kronor för en familjecentral i centrala 
Borås. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om fördelning av avsatta medel 
uppgående till högst 2 100 000 kronor avseende ansvarsutredning om 
Viskans sanering. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om fördelning av statsbidrag 
avseende maxtaxa och kvalitetssäkrande åtgärder inom barnomsorgen till 
Förskolenämnden och Grundskolenämnden. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om förbud mot återbesättande 
av vakanta tjänster 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att placera övertalig personal på vakanta 
tjänster samt 

att i övrigt fastställa upprättat förslag till budget för år 2020.    

 

 

 

  

 

Reservationer 
Mot besluter reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Moderaterna och Kristdemokraternas 
alternativa budgetförslag. 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD reserverar sig till Sverige-
demokraternas alternativa budgetförslag. 

Ida Legnemark (V) och Stefan Lindborg (V) reserverar sig till förmån för 
Vänsterpartiets alternativa budgetförslag. 

Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Nettokostnaderna exklusive avskrivningar är budgeterade till 6 343,7 mnkr. 
Mellan 2019 och 2020 ökar nettokostnaderna med 214,6 mnkr. Tillsammans 
med avskrivningar på 285,5 mnkr blir verksamhetens nettokostnader 6 628,7 
mnkr, vilket ger en ökning jämfört med budget 2019 på 4,1 %. 

Skatteunderlaget enligt 2019 års taxering, det vill säga de beskattningsbara 
inkomsterna inkomståret 2017, har räknats upp med Sveriges kommuners och 
landstings bedömda uppräkningsfaktorer med hänsyn till de beräknade 
inkomstökningarna åren 2019 och 2020. Detta innebär att hänsyn även tagits till 
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beräkningar av preliminära skatteavräkningar. Med en skattesats på 21,31 % 
beräknas då de totala skatteintäkterna bli 5 306,5 mnkr. 

De generella statsbidragen, som främst består av inkomstutjämningsbidrag upp 
till garanterad skattekraft är budgeterade till 1 372,2 mnkr. Summan inkluderar 
även kostnadsutjämning, LSS-utjämning, regleringsbidrag samt den kommunala 
fastighetsavgiften. 

Finansnettot är budgeterat till 30,0 mnkr och inkluderar inte längre någon 
planerad aktieutdelning från Borås Lokaltrafik AB. Nivån kan upprätthållas 
trots fortsatt låga marknadsräntor men kompenseras av en högre internbanks-
marginal utifrån större lånevolym. 

Resultatet efter finansnetto blir med dessa förutsättningar 80,0 mnkr. Då några 
extraordinära intäkter eller kostnader inte är budgeterade blir årets resultat 
också 80,0 mnkr. 

Den finansiella avstämningen är baserad på en investeringsvolym för 2020 på 
650 mnkr. Efter avskrivningar och avyttringar motsvarar detta en ökning av 
anläggningstillgångarna med 365 mnkr.  

Omsättningstillgångarna beräknas minska med 65 mnkr. Sammanlagt beräknas 
tillgångarna totalt öka med 300,0 mnkr.    

 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta:  

Att i driftbudgeten bevilja nämnderna följande kommunbidrag (kr) 

Kommunfullmäktige 15 400 000 

Revisorskollegiet 6 000 000 

Kommunstyrelsen 

- stadsledningskansliet 126 600 000 

- kommungemensam verksamhet 123 050 000 

Valnämnden 1 000 000 

Lokalförsörjningsnämnden 32 350 000 

Fritids- och folkhälsonämnden 

- fritid och folkhälsa 215 300 000 

- föreningsbidrag 43 650 000 

Servicenämnden 0 

Samhällsbyggnadsnämnden 24 450 000 
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Tekniska nämnden 

- väghållning skog parker m m 152 650 000 

- persontransporter 76 200 000 

Miljö- och konsumentnämnden 27 400 000 

Kulturnämnden 185 400 000 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 544 400 000 

Arbetslivsnämnden 237 550 000 

Sociala omsorgsnämnden 689 200 000 

Överförmyndarnämnden 8 850 000 

Förskolenämnden 781 550 000 

Grundskolenämnden 1 508 800 000 

Individ- och familjeomsorgsnämnden 306 600 000 

Vård- och äldrenämnden 1 396 400 000 

att investeringsbudgeten skall ligga till huvudsaklig grund för kommunens 
investeringsverksamhet under perioden 2020-2022, varvid anslag i 
budgeten för år 2020 beviljas i enlighet med vad som särskilt markerats. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att godkänna och besluta om anslag till de 
projekt som upptagits i investeringsbudgeten under förutsättningen att 
utgiften för respektive projekt inte överstiger vad som avsatts i budgeten. 

att fastställa skattesatsen för år 2020 till 21:31 %. 

att fastställa nedanstående taxor och avgifter samt prisförändringar i enlighet 
med särskild bilaga: 

 - Taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen, tobakslagen, lagen om 
elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare samt lagen om handel 
med vissa receptfria läkemedel 

 - Taxa för vård och omsorg om äldre och personer med funktions-
nedsättning 

 - Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelsområdet 

att lämna övriga taxor som skall beslutas av Kommunfullmäktige 
oförändrade under år 2020 förutom avfallstaxan och VA-taxan som läggs 
fram som särskilda ärenden. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2020 ha rätt att omsätta lån, dvs 
låna upp belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning 
under 2020. 
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att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2020 ha rätt att nyupplåna, dvs 
öka kommunens skulder under 2020, med totalt 300 000 000 kronor. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att under 2020 ha rätt att nyupplåna, dvs 
öka kommunens skulder under 2020, för förmedling till kommunens 
bolag med totalt 1 000 000 000 kronor. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om tilläggsanslag för oförut-
sedda kostnader och utgifter för sammanlagt högst 5 000 000 kronor. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om smärre fastighetsförvärv 
och fastighetsförsäljningar intill ett belopp på högst 10 000 000 kronor 
per ärende. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om fördelning av avsatta medel 
uppgående till högst 2 000 000 kronor till stöd för lokal utveckling. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om fördelning av avsatta medel 
uppgående till högst 12 000 000 kronor till särskilda lönesatsningar. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om fördelning av avsatta medel 
uppgående till högst 3 000 000 kronor för en familjecentral i centrala 
Borås. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om fördelning av avsatta medel 
uppgående till högst 2 100 000 kronor avseende ansvarsutredning om 
Viskans sanering. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om fördelning av statsbidrag 
avseende maxtaxa och kvalitetssäkrande åtgärder inom barnomsorgen till 
Förskolenämnden och Grundskolenämnden. 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att besluta om förbud mot återbesättande 
av vakanta tjänster 

att bemyndiga Kommunstyrelsen att placera övertalig personal på vakanta 
tjänster samt 

att i övrigt fastställa upprättat förslag till budget för år 2020.   

 

 

 

Vidare yrkar Ulf Olsson (S) att: ”Servicenämnden beviljas samtidigt ett 
projekteringsuppdrag för utbyggnad på Pantängen” läggs till på sidan 69 i 
budgeten. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar bifall till Moderaterna och Kristdemokraternas alternativa budget-
förslag, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas alternativa budgetförslag, se bilaga. 
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Ida Legnemark (V) yrkar bifall till ett Vänsterpartiets alternativa budgetförslag, 
se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget justerade förslag, dels 
till Annette Carlson och Niklas Arvidssons (KD) alternativa budgetförslag,  dels 
till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) alternativa budgetförslag 
och  dels till Ida Legnemarks (V) alternativa budgetförslag och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 449 Dnr KS 2015-00101 214 

Ansökan om planändring för del av Sjömarken, 
Räveskalla 1:36 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Anta detaljplan för Sjömarken, del av Räveskalla 1:36, Badstrandsvägen. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanen har tidigare bedömts strida mot förra översiktsplanen, och 
detaljplanen behöver därför antas i fullmäktige. Detaljplanen strider dock inte 
mot gällande översiktsplan.  

Planens syfte är att möjliggöra byggandet av en förskola med sex avdelningar i 
Sjömarken. Detaljplanen innebär att en förskola i två våningar kan byggas 
väster om Badstrandsvägen.  

Detaljplanen föreslår byggnation i redan befintligt bestånd, nära kollektiv-
trafikstråk, vilket innebär att den redan utbyggda infrastrukturen kan användas. 
Förtätning och samutnyttjande av resurser bidra till ett mer resurseffektivt och 
hållbart samhälle.           

Beslutsunderlag 
1. Beslut från Samhällsbyggnadsnämnden om detaljplan Räveskalla 1:36, 
Badstrandsvägen, 2019-09-15 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Anta detaljplan för Sjömarken, del av 
Räveskalla 1:36, Badstrandsvägen. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Avslå detaljplan för 
Sjömarken, del av Räveskalla 1:36, Badstrandsvägen, se bilaga. 
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Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 

 

 
 
 

 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Martin Nilsson (M), Mohamed Farah (S), Niklas 
Arvidsson (KD), Therése Björklund (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), 
Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C), Annette 
Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD). 
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§ 450 Dnr KS 2018-00426 3.1.1.1 

Samrådsyttrande över detaljplan för Hulta, Klippingen 
7-9 Kronmyntet 1-4 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget        

Sammanfattning av ärendet 
Planens syfte är att överföra delar av allmän platsmark till kvartersmark, 
upphäva utfartsförbud mot Sörmarksgatan, justering av vissa marknivåer samt 
ändra placeringen av vändplanen för att möjliggöra bostadsbyggnation på 
tomten.  

Lokalgatan inom området ändras till kvartersmark. Innebörden av detta 
behöver belysas tidigare i beskrivningen. Planbeskrivningen bör även 
kompletteras med ett kapitel om genomförande.  

Ett exploateringsavtal tecknades i samband med att detaljplan P1106 gjordes. 
Detta avtal behöver kompletteras med en överenskommelse kring de för-
ändringar som nu föreslås. Denna överenskommelse behöver vara klar innan 
planen antas (i samband med granskningstillfället).                 

Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till samråd, BN 2018-756 

2. Planbeskrivning, 2019-10-02 

3. Plankarta, 2019-10-02   
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§ 451 Dnr KS 2019-00626 3.1.1.1 

Yttrande över ansökan om planbesked för Armbåga 3 

Kommunstyrelsens beslut 
Ansökan om planbesked avslås.        

Sammanfattning av ärendet 
En ansökan om planbesked om att anlägga ny restaurang på fastigheten 
Armbåga 3 i Knalleland inkom i juni 2019.  

Översiktsplanens riktlinjer för området är blandstad, vilket restaurang-
verksamheter ingår i och ansökan är därmed förenlig med ÖP. Däremot pågår 
planering i Knalleland som tar ett brett tag kring struktur och utveckling av 
området som helhet. I dagsläget går det inte avgöra ifall ansökan om plan-
besked går i linje med kommande struktur. Det finns flera aspekter i området 
som behöver utredas och lösas i ett större perspektiv, innan nya verksamheter 
börjar planläggas. Till exempel infrastruktur kring vägar, då en restaurang med 
drive in är trafikalstrande och kan vara olämplig på sikt. Detta är något den 
framtidsbild som tas fram tillsammans med verksamheter och fastigheter i 
området kommer att visa.  

Kommunstyrelsen anser att pågående strategisk planering av Knalleland har 
högre prioritet och avslår därför ansökan om planbesked.  

Beslutsunderlag 
1. Ansökan om planbesked för Armbåga 3. 
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§ 452 Dnr KS 2017-00362 214 

Samrådsyttrande för Detaljplan för Viared, Vindbron 1, 
2, 3 och del av Viared 51, Söder om Viaredsmotet, 
Borås Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.        

Sammanfattning av ärendet 
Planområdet ligger sydväst om Viaredsmotet där väg 40 (R40) och väg 27 (R27) 
möts strax väster om Borås tätort. Planområdets storlek är knappt 9 hektar och 
består av tre privatägda fastigheter och övrig mark ägs av kommunen.  

Detaljplanens syfte är att tydliggöra huvudmannaskapet på vägarna samt att 
förbättra trafikmiljön internt i området. Detaljplanen gör det möjligt att utöka 
och optimera ytor för befintliga verksamheter, samt att göra naturmark av de 
ytor som blivit över efter att den tidigare infartsvägen tagits bort. 

Detaljplanen medför ingen ny användning av marken, men kvartersmarken för 
industri, verksamheter med mera utökas med ca 21 400 m2 och medför ca 1300 
m2 utökad byggrätt i byggnadsarea (BYA). 

Delar av gällande planer (P955 I och P76) upphävs, eftersom de inte stämmer 
överens med aktuell användning.  

Planförslaget tydliggör huvudmannaskap för vägar, förbättrar trafikmiljön, 
kopplar samman cykelvägar och gör att aktuell markanvändning stämmer 
överens med detaljplanen. Kommunstyrelsen tillstyrker därför förslaget.  

Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till samråd för Detaljplan för Viared, Vindbron 1, 2, 3 och del av 
Viared 51, Söder om Viaredsmotet, Borås Stad 
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§ 453 Dnr KS 2017-00110 214 

Granskningsyttrande 2 över detaljplan för Byttorp, 
Byttorpshörn 1 m.fl 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2: 
 

 

 

 

 

 
 
 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.      

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Den nya bebyggelsen innebär en förtätning och utökning av bostadsbe-
byggelsen längs med Alingsåsvägen. Sammanlagt föreslås cirka 70 lägenheter 
fördelade i 2 byggnadsvolymer i 4-5 våningar samt tillhörande parkeringsplatser 
i parkeringsdäck.  
Granskning 1 av detaljplan för Byttorpshörn m.fl. pågick under tiden 29 mars – 
29 april 2018. Inkomna synpunkter finns sammanställda i ett utlåtande.  
Fastigheterna Byttorpstå 1 och 2 har därefter brutits ut ur planarbetet och 
antagits av Kommunfullmäktige. För aktuell del vid Byttorpshörn 1 kräver de 
ändringar som gjorts i detaljplanen att förslaget skickas ut på en andra 
granskning. Detta avser framförallt ändringar av bebyggelsens höjd för att 
möjliggöra lokaler i bottenvåningarna samt planområdets omfattning och 
avgränsning.       
I den tidigare granskningsomgången tillstyrkte Kommunstyrelsen planförslaget 
men konstaterade att det saknades köpeavtal mellan kommunen och exploa-
tören på Byttorpshörn. Detta avtal är nu tecknat av exploatören och föreslås 
godkännas av Kommunstyrelsen i särskilt beslut.  

Beslutsunderlag 
Planbeskrivning inkl utlåtande, 2019-08-06 
Plankarta, 2019-08-06   

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 
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Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget, under 
förutsättning att Kommunstyrelsen synpunkter beaktas, se bilaga. 
 

 

 

 
 
 
 
 
 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Martin Nilsson (M), Mohamed Farah (S), Niklas 
Arvidsson (KD), Therése Björklund (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), 
Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C), Annette 
Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD). 
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§ 454 Dnr KS 2019-00162 3.1.1.0 

En koldioxidbudget ska tas fram (Budgetuppdrag 2019) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 3, 2 avstår, föreslå Kommun-
fullmäktige besluta: 
 

 

 

 

 

 

Godkänna koldioxidbudget för Borås.            

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
 Kommunfullmäktige har i sin budget för 2019 gett kommunstyrelsen i uppdrag 
att ta fram en koldioxidbudget. I den bifogade rapporten definieras koldioxid-
budgeten för Borås. Rapporten beskriver även hur budgeten kan tänkas 
förvaltas. Här finns dock en sammanfattning av rapporten med de viktigaste 
punkterna.  

En koldioxidbudget beskriver den totala mängden koldioxid eller växthusgaser 
jordens befolkning kan släppa ut innan den samlande mängden i atmosfären 
leder till en global uppvärmning som överskrider en önskad gräns. Denna 
globala koldioxidbudget kan brytas ner till budgetar för länder eller kommuner. 
Den totala mängden kan sedan budgeteras över ett tidsspann och till olika 
aktiviteter, jämförbart med en ekonomisk budget. I en koldioxidbudget anges 
alltså en total mängd som kan släppas ut och det anges också hur mycket som 
kan släppas ut årligen. Liksom en ekonomisk budget finns det en total mängd 
som vi kan hushålla med och vi bestämmer om vi använder allt på en gång eller 
om vi fördelar det över en längre tidsperiod. I en koldioxid budget är det 
möjligt att skapa en intäktssida det vill säga att skapa åtgärder som minskar 
koldioxidhalten i atmosfären exempelvis plantera träd eller producera biokol 
eller biogas. 
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Konsumtionsperspektiv  
Invånare i Borås 

Geografiskt perspektiv 
(elförbrukning, skorstenar och 
avgasrör i Borås) 

Konsumtionsperspektiv 
Borås Stad 

 (varor och tjänster som 
 invånarna köper,  
vissa leder till geografiska  
utsläpp)  
 

Utsläppen av växthusgaser i Borås kan delas in i olika perspektiv. Perspektiven 
överlappar varandra och alla perspektiv har för- och nackdelar. Borås Stads 
koldioxidbudget bygger därför på tre olika perspektiv för att fånga in alla 
utsläpp som Borås bär ett ansvar för. 

Konsumtionsperspektivet för invånare i Borås fångar in alla utsläpp som 
invånare och samhället tillsammans är ansvariga för. Den totala utsläpps-
mängden fram till 2040 är ca 62 ton CO2/invånare.  

Konsumtionsperspektiv Borås Stad som är en delmängd av de 62 ton eftersom 
Borås Stads aktiviteter innebär tjänster som invånarna konsumerar.  

Det geografiska perspektivet innehåller delar som inte täcks av konsumtions-
perspektivet men som Borås ändå kan tänkas ha ett ansvar för eller åtminstone 
en möjlighet att påverka. Det är till exempel utsläpp från produktions-
anläggningar som producerar varor som konsumeras av andra än boråsare eller 
transporter som inte ingår i boråsarna konsumtion. 

Koldioxidutsläppen kommer följas upp för alla tre perspektiv. Budgeteringen av 
den totala utsläppsmängden sker genom en uppdelning över tid där en 
minskning på 16 % av koldioxidutsläppen varje år leder till ett nollutsläpp runt 
2040. Minskningen appliceras på alla tre perspektiven. Det viktiga i metoden är 
att skapa en minskningstrend istället för mål för år 2040 som är svårt se konsek-
venserna av nu.  

För att få ett framåtsyftande arbete med klimatbudgeten föreslås en organi-
sation bestående av klimatkommitté, klimatråd och klimatforum. 

Klimatkommittén ska analysera om kommunen följer koldioxidbudgeten. 
Kommittén består av tjänstepersoner från energi- och klimatområdet 
(stadsledningskansliet, miljöförvaltningen) samt ekonomistyrning.  
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Klimatrådet är en politisk referensgrupp för klimatkommittén. Gruppen består 
av miljökommunalråden samt ordförande, vice och andra vice från miljö- och 
konsumentnämnden.  

Klimatforumet är en samverkansorganisation med medlemmar från både 
näringsliv, akademi, kommun och civilsamhälle. Genom samverkan kan de 
olika aktörerna ge draghjälp åt varandra för att lättare nå koldioxidbudgeten. 
Forumet kommer stärka klimatarbetet i hela samhället genom samverkan, 
kunskapsutbyte och gemensamma åtaganden. 

Koldioxidbudgeten kommer arbetas in i energi- och klimatstrategin i samband 
med att den revideras.           

Beslutsunderlag 
1. Koldioxidbudget för Borås, 2019-10-28 

2. Bilaga – Koldioxidbudget för Borås, 2019-10-28  

 

 

 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Godkänna koldioxidbudget för Borås. 

Vidare yrkar Tom Andersson (MP) att ”Gruppen består av ” ska ändras i alla 
delar i beslutet och ersättas med ”En person ifrån varje parti som finns 
representerade i Kommunfullmäktige”. 

Ida Legnemark (V) yrkar bifall till Tom Anderssons (MP) justerade förslag. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Godkänna koldioxidbudget för Borås med justerade ändringar, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Ärendet läggs till 
handlingarna, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) 
justerade förslag, dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) 
yrkande  och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering 
begärs. 

Ordföranden tillkännager Tom Anderssons (MP) justerade förslag som 
huvudförslag i huvudomröstningen. 
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För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande röstar ja, den det ej 
vill röstar nej; vinner nej har Kommunstyrelsen beslutat att Andreas Exner (SD) 
och Kristian Silbvers (SD) yrkande är motförslag i huvudomröstningen”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av  av Martin Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD) 
och Annette Carlson (M) samt nej av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD). 

Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson 
(S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C) och 
Ulf Olsson (S) avstår från att rösta. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 3 röster mot 2, 8 avstår: 

Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande är motförslag i 
huvudomröstningen. 

Huvudomröstning 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Tom 
Anderssons (MP) justerade förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av  Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), 
Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark 
(V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson 
(M), Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M). 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) avstår från att rösta. 
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§ 455 Dnr KS 2019-00780 1.1.2.1 

Samrådsyttrande rörande en ny bergtäkt på fastigheten 
Fristad Prästgård 1:115 i Borås kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
Samrådsyttrandet sänds till Strömbergs Grus AB.  

Sammanfattning av ärendet 
Strömbergs grus AB vill starta en bergtäkt på fastigheten Fristad Prästgård 
1:115. Fastigheten är belägen ca 1,5 km öster om Fristad kyrka. Fristad är 
utpekad som serviceort i översiktsplanen vilket innebär att centrumbebyggelsen 
föreslås förtätas med bostäder och servicefunktioner. Utbyggnaden av nya 
bostäder i Fristad kommer att ske även på den östra sidan om väg 42. En ny 
bergtäkt utanför Fristad får inte missgynna en sådan utveckling. 
 

 

 

 
 

Den planerade täkten är delvist placerad i både primär och sekundär vatten-
skyddsområde för Öresjö. Öresjös vattenskyddsområde finns till för att 
säkerställa produktionen av dricksvatten av god kvalitet från Öresjö; denna 
ytvattentäkt försörjer cirka 90 000 invånare i kommunen och har ett mycket 
högt skyddsvärde för staden. Borås Stad ställer därför höga krav på verk-
samheter och privatpersoner som bedriver verksamhet inom skyddsområdet, 
särskilt i den primära och sekundära skyddszonen.  

I samrådsinformationen framgår det att brytning kommer ske under 
grundvattennivå och att påverkan på denna vattennivå kan ske lokalt. Det är 
därför nödvändigt att säkerställa att nivån i närliggande privata brunnar inte 
påverkas. 

För bergtäkter anges ett skyddsavstånd på 500 meter. Detta skyddsavstånd 
definieras utifrån flera olika störningar som en bergtäkt kan åstadkomma, till 
exempel stoft, vibrationer, buller, stenkast. Det finns ett flertal bostäder inom 
denna radie. De närmaste bostäderna ligger inom 250-300 meter. Det är därför 
viktigt att stenkast, orimligt buller och vibrationer etc. inte påverkar boende 
inom skyddsavståndet. Det finns dessutom flera verksamheter i närområdet 
som får anses vara extra känsliga för buller, dels kyrkans verksamhet i väster 
men också yogaklostret beläget söder om det planerade verksamhetsområdet. 
Verksamhets- och brytområdet sluttar söderut ner mot en dalgång, där 
yogaklostret befinner sig vilket bullerutredningen behöver ta hänsyn till.  
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Vid bedömning av trafiken på väg 1803 är det viktigt att ta hänsyn till att den 
tillkommande trafiken är tunga transporter. Enligt en mätning 2011 är års-
medeldygnstrafiken för tung trafik på väg 1803 ca 30 tunga fordon, dock med 
en stor osäkerhet. Det är viktigt att diskutera hur ytterligare drygt 50 fordons-
rörelser påverkar vägsituationen både när det gäller buller och damning för 
närboende.         
 

 

 

 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Samrådsyttrandet sänds till Strömbergs Grus AB. 

Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen 
lägger till följande stycke sist i yttrandet över en ny bergtäkt på fastigheten 
Fristad Prästgård 1:115 i Borås kommun: ”Borås Stad ser det som prioriterat att 
begränsa utsläppen av koldioxid. En ny bergtäkts klimatpåverkan i form av 
koldioxidutsläpp behöver granskas. Det kan handla om påverkan i form av 
skogsavverkning i området samt utsläpp från fordon och maskiner som 
används inom täkten.” 

Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) yrkar bifall till Ida Legnemarks (V) 
tilläggsyrkande. 
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§ 456 Dnr KS 2015-00600 214 

Initiativärende: Var är ärendet om var ärendet är; 
Detaljplan för Svensgärde: Laggarebo 1:1 med flera? 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 7 röster mot 6: 

Initiativärendet remitteras till Stadsledningskansliet för beredning.      

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån för 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) lämnar ett initiativärende, se bilaga.      

Beslutsunderlag 
1. Initiativärende: Var är ärendet om var ärendet är; Detaljplan för Svensgärde: 

Laggarebo 1:1 med flera?    
 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) har föreslagit att Kommunstyrelsen beslutar: Stadsledningskansliet snarast 
bereder ärendet för för beslut i Kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att ärendet remitteras till 
Stadsledningskansliet för beredning. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget yrkande och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) förslag och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 
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Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Mohamed Farah (S), Therése Björklund (S), 
Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Kerstin 
Hermansson ( C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Ida Legnemark 
(V) och Annette Carlson (M). 
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